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سرمقاله

در جستجوی اعتبار رسانه ها! 
ادامه از صفحه یک

این امر مستلزم نگاه تخصصی به ارتباطات 
و رسانه است و لازم است تا رسانه ها به طور 
مستقل و به دور از مناسبات عجیبی که طی این 
سال ها شکل گرفته است رشد یابند. مدیریت 
رسانه در حال حاضر یک رشته تخصصی در 
دانشگاه هاست و قطعا مدل های درست آن 
در کشورهای توسعه یافته تدریس شده است. 
لذا لازم است تا با به کارگیری افراد متخصص 
جهت گیری سیاستگذاری رسانه ای در کشور 

تغییر یابد. 
این مسئله در خصوص روابط عمومی سازمان 
ها اعم از دولتی و خصوصی نیز صادق است که 
در جای خود قابل بحث است. در واقع حاکم 
ها هم  روابط عمومی  به  نگاه تخصصی  شدن 
تکمیل کننده پازل توسعه شفافیت در فضای 
رسانه و ارتباطات است. این امر قطعا می تواند 
به رشد اقتصادی و اجتماعی منجر شود. شکی 
نیست که وارد دوره تازه ای از عصر اطلاعات و 
ارتباطات شده ایم که ابزارها و روش های قدیمی 
نیست.  عمومی  افکار  اقناع  پاسخگوی  دیگر 
بنابراین ای کاش مدیران فرهنگی و رسانه ای 
کشور با  استفاده از افراد متخصص )حتی چهره 
ای  رسانه  فضای  در  تازه  روحی  تر(  تازه  های 

کشور بدمند.
رئیس  مطبوعاتی  نشست  دیگر  روز  چند 
جمهوری کشورمان است. هرچند بهتر بود این 
امید  اما  شد  می  برگزار  زودتر  خیلی  نشست 
داریم نگاه دولت جدید متفاوت از گذشته به 

توسعه ارتباطات از دریچه تخصصی باشد.

خبر

اخبار

ناوگروه ٩٨ ارتش، به کشور 
بازگشت

ناوگروه ٩٨ نیروی دریایی ارتش، پس اجرای 
موفق مأموریت خود در دریای سرخ برای تأمین 
امنیت خطوط مواصلاتی کشتیرانی کشورمان، به 

میهن بازگشت.
به گزارش ایسنا، ناوشکن تمام ایرانی جماران 
که با پشتیبانی ناو پشتیبانی بوشهر در قالب 
شبانه   ١٢۶ از  بیش  نداجا   ٩٨ رزمی  ناوگروه 
امنیت خطوط مواصلاتی  تأمین  روز مأموریت 
کشتیرانی کشورمان در خلیح عدن و دریای سرخ 
با موفقیت پشت سر گذاشته است، صبح  را 
امروز؛ ۲۴ شهریور ۱۴۰۳ با استقبال فرماندهان 
یکم  منطقه  اسکله  در  ارتش  دریایی  نیروی 

امامت بندرعباس، پهلو گرفت.
در آیین استقبال از این ناوشکن، امیر دریادار 
دریایی  نیروی  کننده  هماهنگ  معاون  بلوچ، 
راهبردی ارتش، اجرای موفقیت آمیز مأموریت 
کشتیرانی  مواصلاتی  خطوط  امنیت  تأمین 
ناوگروه  کشورمان در آب های دوردست توسط 
٩٨ رزمی نداجا را در راستای لبیک به فرامین 
فرماندهی معظم کل قوا )مدظله العالی( دانست 
و افزود: با وجود شرایط حساس نظامی حاکم 
بر خلیج عدن و دریای سرخ، ناوشکن جماران 
مواصلاتی  خطوط  از  تمام،  قدرت  و  قوت  با 
و  تجاری  های  کشتی  و  کشورمان  کشتیرانی 
و  حراست  ایران  اسلامی  جمهوری  نفتکش 

حفاظت کرد.
امیر دریادار بلوچ در ادامه افزود: هم اکنون 
ناوبندر  پشتیبانی  با  دنا  ایرانی  تمام  ناوشکن 
 ٩٩ ناوگروه  قالب  در  بوشهر  رزمی  پشتیبانی 
رزمی نداجا، در حال حراست و صیانت از منافع 
و  عدن  خلیج  در  ایران،  عزیزمان  کشور  ملی 

دریای سرخ می باشند.
همچنین امیر دریادار دوم جلیل مقدم فرمانده 
قرارگاه مقدم ناوگان جنوب نداجا، در این مراسم 
خاطرنشان کرد: حضور مقتدرانه ناوگروه های 
و  دوردست  دریاهای  در  ارتش  دریایی  نیروی 
مناطقی که ممکن است تهدیدی برای امنیت 
وجود  کشورمان  کشتیرانی  مواصلاتی  خطوط 
داشته باشد، تضمین کننده امنیت مسیر دریایی 
برای کشتی های تجاری و نفتکش ایران اسلامی 

محمد جواد ظریف: 
همچنان به صورت غیررسمی به 

وزارت خارجه کمک می کنم

باتوجه  رئیس جمهوری گفت:  راهبردی  معاون 
به تجربیاتم در حوزه سیاست خارجی، همچنان 
به صورت غیررسمی به وزارت امور خارجه کمک 
می کنم، اما تمرکز اصلی ام بر مسائل راهبردی و 

توسعه انسانی خواهد بود.
به گزارش ایسنا، محمدجواد ظریف در جریان 
بازدید از خانه اندیشه ورزان و برگزاری مرحله نهایی 
جایزه ملی سیاست گذاری، اظهار کرد: من از همان 
ابتدا انتخاب کردم که در معاونت راهبردی فعالیت 
کنم و از معاونت سیاسی فاصله بگیرم تا نقش وزیر 
خارجه تحت الشعاع قرار نگیرد؛ اکنون نیز با توجه 
به تجربیاتم در حوزه سیاست خارجی، همچنان 
به صورت غیررسمی به وزارت امور خارجه کمک 
می کنم، اما تمرکز اصلی ام بر مسائل راهبردی و 

توسعه انسانی خواهد بود.
وی افزود: سیاست خارجی یکی از مسائل اصلی 
کشور است که باید به آن توجه جدی شود. ما در 
روابط با همسایگان با مشکلاتی مواجه هستیم که 
وزارت خارجه به تنهایی نمی تواند آنها را حل کند. 
نیاز به همکاری و هماهنگی بین بخشی داریم تا 
همچنین،  کنیم.  مدیریت  را  مسائل  این  بتوانیم 
راه حل محوری،  بجای  باید  ما  وزارتخانه های 
مسئله محور باشند و از تحلیل دقیق مشکلات به 
راه حل برسند. ظریف یادآور شد: یکی از مشکلات 
اساسی ما این است که سازمان برنامه و بودجه به 
جای برنامه محوری به بودجه محوری تبدیل شده 
حل  صرف  را  خود  وقت  بیشتر  مدیران  و  است 
بحران های مالی می کنند و به مشکلات توسعه ای 
کمتر توجه می شود؛ ما باید بتوانیم گفتمان توسعه 
را به طور جدی تر دنبال کنیم و برنامه ریزی را در 

محور قرار دهیم.
اینکه  بیان  با  رئیس جمهوری  راهبردی  معاون 
ارتباط  حفظ  راهبردی،  معاونت  وظایف  از  یکی 
بین دولت و نخبگان است، ادامه داد: ارتباط مؤثر 
اندیشکده ها  و  دانشگاه ها  علمی،  انجمن های  با 
می تواند به دولت در تصمیم گیری ها کمک کند، 
این تعاملات باعث می شود تا سیاست گذاری ها با 
دقت و بر اساس نظرات نخبگان علمی پیش برود.

هماهنگی  ایجاد  به  نیاز  ما  کرد:  تاکید  ظریف 
بین اندیشکده های دولتی و غیردولتی داریم تا از 
ظرفیت های آن ها به طور مؤثر استفاده کنیم؛ باید 
این نهادها شفاف باشند و نگرش های فکری خود 
را اعلام کنند، چرا که بیان واضح بنیان های فکری 

می تواند به ارتقاء سیاست گذاری ها کمک کند.

مطهری: 
پیشنهاد پزشکیان عملی شود، اثری 

از رژیم صهیونیستی نمی ماند

پیشنهاد  از  دهم  مجلس  رئیس  نایب 
رئیس جمهوری اسلامی ایران به کشورهای اسلامی 
برای تشکیل اتحادیه کشورهای اسلامی، استقبال 

کرد.
حساب  در  مطهری  علی  ایسنا،  گزارش   به 
نوشت:  ایکس  اجتماعی  شبکه  در  خود  کاربری 
»پیشنهاد رئیس جمهور در عراق مبنی بر تشکیل 
اتحادیه کشورهای اسلامی که دارای بازار مشترک 
و پول واحد و نیروی نظامی مشترک باشد آنچنان 
که اروپا عمل کرده است، باید توسط وزارت امور 
خارجه از طریق سازمان همکاری اسلامی پیگیری 
امروز  داشت  وجود  اتحادیه ای  چنین  اگر  شود. 
اثری از رژیم صهیونیستی نبود.« مسعود پزشکیان 
سفر  جریان  در  ایران  اسلامی  رئیس جمهوری 
»عبداللطیف  با  دیدار  در  عراق  به  اخیر  سه روزه 
جمال رشید« رئیس جمهوری این کشور، با اشاره 
به ضرورت توجه بیشتر به همکاری های دوجانبه 
و منطقه ای، خواستار حرکت به سمت برداشتن 
مرزهای کشورهای اسلامی همانند تجربه اتحادیه 
اتحادیه مشترک  بر ضرورت تشکیل  اروپا شد و 

کشورهای اسلامی تاکید کرد.

شنبه  صبح  عارف  محمدرضا  ایرنا،  گزارش  به 
۲۴ شهریور ۱۴۰۳، در اجلاس روسای دانشگاه ها 
فناوری  و  پژوهشی  عالی،  آموزش  موسسات  و 
کشور با اشاره به اینکه در حال حاضر در کیفیت 
دانشگاه ها در منطقه جایگاه دوم را داریم، تصریح 
کرد: آیا با این روندی که طی کردیم، می توانیم رتبه 
دوم مان را حفظ کنیم؟ باید رتبه اول را می داشتیم؛ 
نه منطقه نه دنیا صبر نمی کند ما پیشرفت کنیم 
ما در منطقه پویا زندگی می کنیم که شاخص های 
پیشرفت به تدریج روند خوب و خوب تری را طی 

می کند.
که  پرسش  این  با  رئیس جمهور  اول  معاون 
ادامه  است،  کاربردی  ما  تحقیقات  میزان  چه 
دانشجویان  تعداد  که  نکردم  مطرح  امروز  داد: 
که  چرا  کنید  مقایسه  را  اکنون  و  انقلاب  اول 
نوشتن  آیا  است.  نظر  مد  دیگری  شاخص های 
نظر  مد  صرفا  خارجی  ژورنال های  برای  مقاله 
در حل  ما  علمی  پژوهش های  میزان  چه  است؟ 

مشکل مؤثر بوده است؟
دیگر  نهادهای  و  دانشگاه  از  خارج  افزود:  وی 
نکرده اند  همراهی  را  دانشگاه  و  کرده اند  کوتاهی 
مونتاژ است  و  واردات  ما  نگاه  چون در صنعت، 
چون سرمایه گذار می خواهد به سرعت به نتیجه 
برسد. »آر اند دی« )تحقیق و توسعه( در صنایع 

ما جایگاهی ندارند.
دانشگاه  در  که  نشستی  کرد:در  تاکید  عارف 
در دوره قبل داشتیم این تصمیم را گرفتیم که با 
توجه به فرهنگی بودن انقلاب مان، معروف ترین 
و مخوف ترین زندان قبل از انقلاب را به دانشگاه 
تبدیل کنیم که در دولت هم تصویب شد که زندان 
اوین به دانشگاه های شهید بهشتی و علوم پزشکی 

شهید بهشتی واگذار شود.
معاون اول رئیس جمهور با ابراز تاسف نسبت به 
اینکه مصوبه قانونی و جدی دولت اجرایی نشد، 
گفت: در سال اول منابعی برای آن گذاشتیم ولی 
زندان  واگذاری  داریم مصوبه  آمادگی  نشد.  اجرا 
اوین به دانشگاه را احیا کنیم و این به نفع کشور 
است و این پیام را به دنیا می دهیم که زندان را به 

دانشگاه تبدیل می کنیم.
وی افزود: از عمر این مصوبه ۲۱ سال می گذرد 

از نوجوانی عبور کرده امیدواریم به پیری نرسد.
شورای عالی عتف فعال شود

عارف در بخشی از سخنانش گفت: آنچه مهم 
می  علوم  وزیر  از  است،  ملی  کار  تقسیم  است 
کند، در سال  فعال  را  عالی عتف  خواهم شورای 
بازنگری  تأسیس وزارت علوم  قانون مترقی   ۱۳۸۰
عتف  عالی  شورای  ایجاد  به  نهایت  در  و  شد 

رسیدیم.
خروجی  داد:  ادامه  رئیس جمهور  اول  معاون 
و  آن در حل مسائل  و نقش  عالی عتف  شورای 
ایجاد وحدت و انسجام میان دستگاه های دولتی 
چه قدر بوده است؟ قانون برای این نوشته نشده که 
بگوییم انشای خوبی داریم بلکه قرار بود این شورا 
منجر به ایجاد نوآوری و فناوری در کشور شود، 
چرا وزرای اصلی در این شورا حاضر نمی شوند و 
معاونان را می فرستند؟ آن بخش تبدیل به شورای 
معاونان وزرا شده است؛ آیا قانونگذار نمی توانسته 

از اول بگوید معاونان وزرا بیایند؟
عارف با تاکید بر اینکه نباید دانشگاه ها با هم در 
مسئولیت های اجتماعی همپوشانی داشته باشند، 
مطالبات  و  مشکلات  بحث  وقتی  داشت:  اظهار 
ملی می شود باید تقسیم کار ملی داشته باشیم 
مثلا بحث تورم را باید مشخص کنیم کدام دانشگاه 
یا مرکز پژوهشی روی آن کار کند؛ در بسیاری از 
جلسات اگر نماینده از دولت باشد محققان راحت 
تر می توانند مسائل را پیگیری کنند و نتایج کار 

آنها عملیاتی تر می شود.
باید  نو  فناوری های  در  که  این  بر  تاکید  با  وی 
پیشتاز باشیم اظهار داشت: پذیرفته نیست که در 
هایتک)فناوری های نوین( عقب باشیم نه تنها در 
در  فناوری  این  برترین های  باید جز  بلکه  منطقه 
دنیا باشیم، وقتی به ۲۰ کشور دنیا در این زمینه 

نگاه کنیم می بینیم که نخبگان ما فعال هستند.
گفتمان نخبگی باید در دانشگاه ها فعال شود

هوش  نخبگان،  مهاجرت  موضوع  افزود:  عارف 
مصنوعی و محاسبات کوانتومی باید در دستور کار 

قرار گیرد.
ادامه داد: مبنای ما  اول رئیس جمهور  معاون 
باید  باشد.  بنیان  دانش  و  دیجیتال  اقتصاد  باید 
حداقل ۱۰ درصد تولید نا خالص داخلی در پایان 

برنامه هفتم بر مبنای اقتصاد دانش بنیان باشد.
حل  در  که  است  این  خواهشم  افزود:  وی 
مشکلات ناترازی راهکار نشان دهیم، بر این باور 
داریم که در دانشگاه ها باید بحث را به سمت و 
سویی ببریم که به حل و فصل مسائل و ناترازی ها 

کمک کند.

در  باید  نخبگی  گفتمان  داشت:  اظهار  وی 
سایر  تجربه  سازی  بومی  شود،  فعال  دانشگاه ها 
دستور  در  باید  پیشرفته  فناوری های  در  کشورها 
کار باشد، باید از دستاوردهای دنیا استفاده کرد اما 
راه حل  از دستاوردهای سایر کشورها  کپی برداری 

نیست باید راه حل های خودمان را دنبال کنیم.
عارف در بخشی از سخنانش با تاکید بر این که 
دانشگاه باید مستقل باشد،گفت: رئیس  دانشگاه 
در حد وزیر است در شان دانشگاه نیست که برای 
چونه  وزرا  دفتر  مسئول  با  مساله ای  کوچکترین 

بزند.
وی تاکید کرد: باید مسئولیت ها و اختیارات به 
روند خوبی طی شد  بازگردانده شود،  دانشگاه ها 
اما از مقطعی این روند کند شد که باید به دوره 

گذشته بازگردیم.
وی اظهار داشت: نگهبانی و حراست از دانشگاه 
بر عهده مدیریت دانشگاه است و باید از همکارانی 
استفاده کنید که این ظرفیت و پتانسیل را داشته 
باشند، بی هنری رئیس دانشگاه است که مسائل 

دانشگاه را به بیرون از دانشگاه منتقل کند.
نباید با اساتید برخورد سلیقه ای شود

از  سری  یک  افزود:  جمهور  رئیس  اول  معاون 
به  دارند که  را  این احساس  دانشگاه ها  و  اساتید 
باید  برخورد شده است.  آنها  با  فراقانونی  صورت 
این مساله دنبال شود و مسأله برخورد سلیقه ای 
باید کمک کرد مشکل حل  با اساتید تمام شود. 
شود اگر احیانا با افرادی برخورد سلیقه ای شده 

سریع حل شود.
و  دختر  کند/مگر  می  پرخاش  فعال  دانشجوی 
پسرمان در خانه پرخاش کنند از خانه اخراجشان 

می کنیم؟
و  فضای صمیمی  به  که  این  بر  تاکید  با  عارف 
کرد:  بیان  داریم  نیاز  دانشگاه ها  در  نشاط  با 
دانشجوی فعال پرخاش هم می کند، عین دختر و 
پسر ماست مگر دختر و پسر ما در خانه پرخاش 
می کند، از خانه اخراجش می کنیم؟ حتی اگر فرار 
کند می رویم دنبالش و التماس می کنیم برگردد.

وی گفت: پاسخ پرخاش برخورد تند نیست، مگر 
این  که  باشد  گرفته  دیگری خط  از جاهای  اینکه 
نظام نشان داده علی رغم نگاه فرهنگی، اما اجازه 
نمی دهد کسی از خطوط قرمز آن عبور کند البته 

مطمئنا اینطور افراد در دانشگاه ها نداریم.
ما مخالفیم دانشگاه ها یک متر از زمین خود را 

به خارج از دانشگاه برای مولدسازی بدهند
ها  دانشگاه  که  مخالفیم  ما  کرد:  تصریح  وی 
یک متر از زمین خود را به خارج از دانشگاه برای 
مولدسازی بدهند اما باید برای مسکن استادان جوان 

اقدام شود، در این خصوص فقط شعار ندهیم.
دغدغه  نباید  استادان  که  این  بر  تاکید  با  وی 
کارگروهی  کرد:  بیان  باشند،  داشته  معیشت 

برای رفع مشکلات معیشتی تشکیل شود در این 
کارگروه باید با کشورهای منطقه مقایسه کنید که 
باید مسأله معیشت  برای استادان چه می کنند 
استادن را حل کنیم تا بتوانیم مسأله را به صورت 
حل  بدهیم  وعید  و  وعده  اینکه  بدون  و  منطقی 
مشکل  برای  باید  ببریم؛  بالا  را  توقع  نباید  کنیم 

مسکن دانشجویان هم فکری شود.
بخشی)دانشگاهی(  درباره  کرد:  تاکید  عارف 
صحبت می کنیم که اگر بگوییم همه شاخص های 
کمی برنامه هفتم در این خصوص دست یافتنی 

است، درست است.
وی با اشاره یکی از سرفصل های برنامه هفتم 
درخصوص اصلاح نظام آموزشی به سبک مسأله 
محوری و اثربخش شدن تحقیقات گفت: امروز 
باید  و  ایم  گذشته  سنتی  های  دانشگاه  از  دیگر 

مسأله محوری را در پیش بگیریم.
وی ادامه داد: اصلاح نظام آموزشی یک واقعیت 
است؛ اصلاح نظام مالی تحقیقات؛ در برنامه هفتم 
آمده که ۵ درصد بودجه های دولتی در پژوهش 
های هدفمند و تحول عمل و فناوری باشد؛ رشد 
قراردادهای پژوهشی باید سالانه حداقل ۲۰ درصد 
ها  استان  مراکز  های  دانشگاه  به خصوص  باشد 
باید جدی تر کار کنند چون امکانات آن کمتر است 

و باید رشد آنها سریعتر شود.
برنامه  در  افزود:  جمهور  رئیس  اول  معاون 
ارزیابی و آیین نامه  بازنگری شاخص های  هفتم 
هم   ... و  اساتید  وضعیت  تبدیل  و  جذب  های 
آمده است؛ آیین نامه مدیریت دانشگاه از ابتدای 
انقلاب بنا بر این بود که استقلال دانشگاه ها را 
مطرح کنند اما ما موافق نبودیم ولی با خودکفایی 
موافقیم این مرکز باید مشکل کشور را حل کند اگر 
نتواند مشکل خود را حل کند، چگونه می خواهد 
شکل کشور را حل کند چرا در کوچکترین مشکلات 

دانشگاه ها دخالت می کنیم؟
علوم  وزارت  اختیارات  از  بسیاری  گفت:  عارف 
گرفته شده و باید تلاش شود در جایگاه خودش 
نه  باشد  گر  تسهیل  باید  علوم  وزارت  گیرد؛  قرار 
مانع تراش، خواهش می کنم با بررسی و ارزیابی 
نشود  رفتار  شعاری  کنیم  رفتار  عملکرد  نقد  و 
رو  این مساله روبه  با  در ۴۰ سال گذشته گاهی 
ارزیابی دقایق آسیب هایی که زده  با  بودیم،باید 

شده باید بررسی شود.
وی تاکید کرد: امروز موضوع جذب یک مشکل 
کنند  می  فکر  جوان  استادان  است؛  شده  اصلی 
نفس  اگر  که  است  لولویی  یک  جذب  شورای 
بکشند با آنها برخورد می شود چرا این کار را کرده 
در  جایی  بی  کاری  محافظه  یک  متأسفانه  ایم؟ 
بین جوانان هیأت علمی که هنوز جذب نشده اند 
وجود دارد که باید رفع شود این شأن انقلاب ما 
نیست باید رسیدگی جدی شده و اصلاح ساختاری 

جدی نیاز داریم.
دانشگاه ها بحث دیجیتالی شدن مهارت ها را به 

صورت جدی دنبال کنند
عارف با تاکید بر این که باید برنامه جامعی برای 
گفت:  شود،  طراحی  تجهیزات  نوسازی  چگونگی 
دانشگاه ها کمتر وارد ایجاد رشته ها و دوره های 
جدید شده اند و آنان باید بحث دیجیتالی شدن 

مهارت ها را جدی دنبال کنند.
وی ادامه داد: در پارک های علم و فناوری که 
باید  اند  داشته  مهمی  دستاوردهای  خوشبختانه 
هایی  پیگیری  ها  استان  در  خصوصا  تر  جدی 
این است که  داریم  ما مشکلی که  صورت گیرد، 
نمی توانیم تجارب یک پارک را به پارک های علم و 

فناوری دیگر منتقل کنیم.
عارف اظهار کرد: رؤسای دانشگاه های ما در یک 
اند؛  کار شده  بسیار محافظه  یا دو دهه گذشته 
در دوره قبل هر دو یا سه ماه یک بار نامه ای را 
در دولت با امضای تعدادی از رؤسای دانشگاه ها 
را مطرح  مطالبه جدی ای  که  کردیم  می  دریافت 

کرده بودند و عموما هم جواب داده می شد.
وی افزود: اما پارسال یا دو سال قبل به دو سه 
نفر از رؤسای دانشگاه های بزرگ گفتم آن امضاها 
کجا رفت؟ چه تفاوتی کرده مثلا در سال ۱۴۰۰ با 
۱۳۸۱؟ کجا رفت آن مطالبات و پیگیری ها؟ چه 
اتفاقی افتاده است؟ چه قدر ماندگاری روی یک 
پست یا صندلی برایمان ارزشمند است که وظایف 

ذاتی و اجتماعی خودمان را کنار بگذاریم؟
خوشبختانه دانشگاه هنوز مرجعیت خود را در 

بین مردم از دست نداده است
دانشگاه صرفا  رئیس جمهور گفت:  اول  معاون 
در  ندارد  را  دانشجو  تربیت  و  علم  تولید  وظیفه 
وظیفه  موضوع  هم  رهبری  معظم  مقام  فرمایش 
سوم دانشگاه ها آمده است که از آن غفلت کرده 
ایم؛ خوشبختانه دانشگاه هنوز مرجعیت خود را در 
بین مردم از دست نداده است؛ هنوز اعتماد به استاد 
و دانشگاه مایه افتخار همه ما دانشگاهی هاست اما 
چه قدر از این اعتماد داریم استفاده می کنیم؟ آیا 
اگر غفلت و تعلل کنیم و محافظه کار باشیم، این 
جایگاه حفظ می شود؟ مردم همیشه این جایگاه را 

نگه می دارند؟ قطعا اینطور نیست.
رویکردمان این است که حتی مسائل امنیتی و 
مرزهایمان را از طریق سازوکارهای فرهنگی حل 

کنیم
چهره  یک  جمهور  رئیس  کرد:  تصریح  عارف 
دانشگاهی است و می خواهد با سازوکارهای فقط 
و فقط علمی و فرهنگی مشکلات کشور را حل کند؛ 
رویکردی که ما در این دولت داریم این است که 
از  را  امنیتی و مرزهایمان  انشاءالله حتی مسائل 
سامان  و  کنیم  حل  فرهنگی  سازوکارهای  طریق 

دهیم نه عکسش.

عارف در اجلاس روسای دانشگاه ها و موسسات آموزش عالی، پژوهشی و فناوری کشور مطرح کرد

آمادگی برای تبدیل زندان اوین به دانشگاه
معاون اول رئیس جمهور با بیان این که دولت آمادگی دارد مصوبه واگذاری زندان اوین به دانشگاه های شهید بهشتی و علوم پزشکی شهید بهشتی را احیا 

کند، گفت: این موضوع به نفع کشور است و این پیام را به دنیا می  رساند که ما زندان را به دانشگاه تبدیل می کنیم.

دانشجوی فعال 
پرخاش هم می 
کند، عین دختر 

و پسر ماست 
مگر دختر و 

پسر ما در خانه 
پرخاش می 
کند، از خانه 

اخراجش می 
کنیم؟ حتی اگر 

فرار کند می 
رویم دنبالش 
و التماس می 
کنیم برگردد

ماهواره تحقیقاتی »چمران ۱« ساخت صنایع الکترونیک ایران وزارت دفاع و 
پشتیبانی نیروهای مسلح صبح روز - شنبه، ۲۴ شهریور - توسط ماهواره بر قائم 
۱۰۰ پرتاب و با موفقیت در مدار ۵۵۰ کیلومتری زمین قرار گرفت و نخستین 

سیگنال های خود را ارسال کرد.
به گزارش وزارت دفاع، ماهواره تحقیقاتی »چمران ۱« ساخت سازمان صنایع 
قائم  بر  ماهواره  توسط  مسلح،  نیروهای  پشتیبانی  و  دفاع  وزارت  الکترونیک 

۱۰۰ پرتاب و با موفقیت در مدار ۵۵۰ کیلومتری زمین قرار گرفت و نخستین 
سیگنال های خود را ارسال کرد.

ماهواره تحقیقاتی »چمران ۱« توسط گروه فضایی صنایع الکترونیک ایران وزارت 
دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح )صاایران( با همکاری و مشارکت پژوهشگاه 

هوافضا و شرکت های خصوصی دانش بنیان طراحی و ساخته شده است.
این ماهواره حدود ۶۰ کیلوگرم وزن دارد و ماموریت اصلی آن تست سیستم های 
سخت افزاری و نرم افزاری برای اثبات فناوری مانور مداری در ارتفاع و فاز است.
عملکرد  و  فضایی  سامانه های  در  سرد  گاز  پیشرانش  زیرسامانه  ارزیابی 
زیرسامانه های ناوبری و کنترل وضعیت از ماموریت فرعی ماهواره »چمران ۱« 

به شمار می رود.
سردار سلامی: پرتاب موفق ماهواره »چمران-۱« نماد همکاری دولت و سپاه 

است
فرمانده کل سپاه در پیامی ضمن تبریک پرتاب موفق ماهواره تحقیقاتی چمران 
۱ و قرارگیری آن در مدار ۵۵۰ کیلومتری نوشت: این دستاورد بزرگ و باشکوه 
یکی از جلوه های تجلی بخش همکاری »دولت« و »نهاد مقدس سپاه« در خلق 

یک رویداد و افتخار شکوهمند ملی و عبور از فضای تحریم های گسترده است.
به گزارش ایرنا، در پیام سردار سرلشکر حسین سلامی به امیر سرتیپ عزیز 
نصیرزاده وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح و سید ستار هاشمی وزیر 
ارتباطات و فناوری اطلاعات در پرتاب موفق ماهواره تحقیاتی چمران ۱ آمده 
است: موفقیت ارزشمند و افتخارآفرین پرتاب »ماهواره تحقیقاتی چمران ۱« و 

قرار گرفتن آن در مدار ۵۵۰ کیلومتری توسط »ماهواره بر قائم ۱۰۰« با همت 
پژوهشگاه  و همکاری  ایران  الکترونیک  فضایی صنایع  گروه  اراده مشترک  و 
هوافضا و شرکت های دانش بنیان که بیانگر عزم و اراده ایران و ایرانی برای فتح 
قله های رفیع پیشرفت در حوزه فناوری های نوظهور و برتر در عصر نبرد فناوری 
قدرت های جهانی است، موجب مسرت و خرسندی آحاد هم رزمان و همکاران در 

سپاه پاسداران انقلاب اسلامی شد.
در ادامه این پیام آمده است: این دستاورد بزرگ و باشکوه که یکی از جلوه های 
تجلی بخش همکاری »دولت« و »نهاد مقدس سپاه« در خلق یک رویداد و 
افتخار شکوهمند ملی است، نشان داد فرزندان رشید و دانشمند این سرزمین 
در عبور از فضای تحریم های گسترده و ظالمانه بین المللی برای تامین الزامات 
و نیازهای پیشرفت »ایران قوی« تحت هدایت های حکیمانه و دوراندیشانه رهبر 
عظیم الشأن انقلاب اسلامی و فرماندهی کل قوا حضرت آیت الله العظمی 
خامنه ای )مد ظله العالی( لحظه ای غفلت نکرده و برای سرافرازی ملت و مملکت 
اسلامی شبانه روز خود را در میدان جهاد و آفرینش صحنه های دل انگیز پیش 

برندگی کشور مصمم و استوار یافته اند.
ادامه خواهد داشت و دشمنان  این راه  تاکید کرد: بی شک  فرمانده سپاه 
عزت، عظمت و اقتدار انقلاب و نظام اسلامی به رغم عملیات روانی و جنگ 
سیاه تبلیغاتی رسانه های استکباری، همچنان در انتظار رونمایی از نمادهای 
پیشرفت ها و موفقیت های غرور انگیز جدید فرزندان ملت شریف و قهرمان ایران 
که نتیجه ایمان، اراده، تکیه بر ذهن های پویا و خلاق برای ارتفاع بخشیدن به 

آوازه ایران عزیز از زمین به فضا است، خواهند بود.
سردار سلامی در ادامه پیام خود آورده است: این پیروزی بزرگ در مسیر 
پیمایش گام دوم انقلاب شکوهمند اسلامی را به امام و امت مقتدر و همچنین 
آن برادران عالیقدر و یکایک مسئولین، دانشمندان، متخصصان و نقش آفرینان 
این رخداد در وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح و وزارت ارتباطات و فناوری 
اطلاعات تبریک و تهنیت عرض نموده و دوام توفیق و سربلندی همگان را از 
خدای قادر متعال طلب می کنم. ماهواره »چمران - ۱« با ماهواره بر قائم در مدار 
۵۵۰ کیلومتری تزریق و با پرتابگر سه مرحله ای در مدار قرار گرفت. این ماهواره 

باسرعت ۷.۵ کیلومتر بر ثانیه در مدار قرار گرفت.
ماهواره تحقیقاتی »چمران - ۱« صبح امروز توسط ماهواره بر قائم ۱۰۰ پرتاب 
و با موفقیت در مدار قرار گرفت. این ماهواره تحقیقاتی توسط گروه فضایی 
صنایع الکترونیک ایران )صاایران( با همکاری و مشارکت پژوهشگاه هوافضا و 

شرکت های خصوصی دانش بنیان طراحی و ساخته شده است.
این ماهواره حدود ۶۰ کیلوگرم وزن دارد و مأموریت اصلی آن تست سیستم های 
سخت افزاری و نرم افزاری برای اثبات فناوری مانور مداری در ارتفاع و فاز است. 
زیر  عملکرد  و  در سامانه های فضایی  گاز سرد  پیشرانش  زیرسامانه  ارزیابی 
سامانه های ناوبری و کنترل وضعیت از مأموریت فرعی ماهواره »چمران - ۱« 

به شمار می رود.
ماهواره چمران ۱ که صبح امروز در مدار ۵۵۰ کیلومتری قرار گرفت، نخستین 

سیگنال های خود را ارسال کرد.

نخستین سیگنال های ماهواره »چمران 1« دریافت شد
جلوه  همکاری »دولت« و »سپاه«؛ خلق یک افتخار 
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